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تصور مي ش��د قرار اس��ت با روشن شدن 
تكلي��ف نيمك��ت اس��تقلال، مس��ائل و 
مشكلات اين تيم خاتمه يابد، اما ساپينتو 
نيامده حاشيه ساز شد؛ نخست با برپايي 
اردوي آماده س��ازي كه تنه��ا 13 نفر از 
بازيكنان اصل��ي و بزرگس��ال تيم در آن 
حضور داشتند و حالا نيز با انتخاب هايي 
كه چشم بازار را كور و اين تيم را به مقصد 

بازيكنان مازاد تبديل كرده است!
ساپينتو كه قبل از شروع رسمي تمرينات 
با انتشار پس��تي در صفحه شخصي خود 
استقلال را بلاتكليف كم كاري باشگاه در 
جذب بازيكن متهم و فضا را ملتهب كرده 
بود، حالا با ليس��ت مدنظرش به س��يبل 
منتقدان تبديل ش��ده، چراكه بس��ياري 
از جمله پيشكس��وتان اس��تقلال بر اين 
تنها  باورند كه نفرات مدنظر س��رمربي نه 
پاسخگوي نيازهاي فني تيم نيستند كه 
مي توانند اوضاع آبی پوش��ان را در فصل 
پيش رو به هم بريزن��د، چراكه اكثر آنها يا 
بازيكنان مسن هستند يا نيمكت نشين ها 
و جزو ليس��ت مازاد تيم ه��اي رقيب كه 
جذب آنه��ا به جاي راحت ك��ردن خيال 
هواداران، نگراني هاي آنها را از بابت آينده 

افزايش مي دهد. 
اس��تارت انتقادها بع��د از تواف��ق نهايي 
ب��ا عيس��ي آل كثي��ر، مهاجم 36 س��اله 
پرس��پوليس بود كه  زده ش��د. مهاجمي 
كه اگرچه سابقه گلزني در دربي را دارد، 
اما انتظارات سرخپوشان را هم نتوانست 
برآورده كند و همي��ن يك ماه قبل گفته 
بود هرگز به اس��تقلال نم��ي رود و با يك 
 ميليارد هم با پرس��پوليس ادامه می دهد 
اما حالا س��ر از اس��تقلال درآورده است. 
البته اس��تقلال به اينگونه نقل و انتقالات 

ع��ادت دارد! همين چند س��ال قبل بود 
كه استقلال در نقل و انتفالات زمستاني 
مهاجم پرس��پوليس )آرمان رمضاني( را 
كه به دليل عدم گلزني در ليس��ت مازاد 
قرار گرفته بود، جذب كرد تا همه متعجب 
بمانند مهاجمي كه در 176 دقيقه بازي، 
حتي يك گل ه��م نزده، چ��را بايد مورد 

توجه آبي پوشان قرار گيرد! 
عيسي آل كثير، اما تنها گزينه پرانتقادي 
نيست كه ساپينتو دست روي او گذاشته، 
در ليست مرد پرتغالي نام نفرات ديگري 
چون س��عيد مهري، علي ش��جاع،  عارف 
غلامي و حتي امير عابدزاده نيز به چشم 
مي خ��ورد! بازيكناني كه برخ��ي از آنها 
يا فصل گذش��ته فرص��ت چنداني براي 
بازي نداشتند يا در ليست مازاد تيم هاي 
خود قرار گرفتند و ب��ا اين اوصاف نگراني 
هواداران و انتقاد پيشكسوتان استقلال نه 

عجيب است و نه دور از انتظار. 
س��عيد مهري فصل گذش��ته نتوانس��ت 

انتظارات را در پرس��پوليس برآورده كند 
و تنها كار مهمي كه ك��رد، گرفتن پنالتي 
از رامين رضاييان در درب��ي رفت بود و به 
همين دليل هاش��ميان نظر مثبتي روي 
او نداشت، اما س��اپينتو برخلاف سرمربي 
پرسپوليس چشمش اين هافبك را گرفته 
است. علي ش��جاعي هم پس از پشت سر 
گذاشتن س��ال هايي پرنوس��ان در فولاد، 
پرسپوليس و مس رفسنجان، حالا گزينه 
مدنظر استقلال است، درست مانند عارف 
غلامي، مدافع فصل قبل تراكتور كه تنها 
در چهار بازي براي اين تيم به ميدان رفت، 
اما س��اپينتو به جذب او اص��رار دارد، ولی 
اس��امي بحث برانگيز ليست س��اپينتو به 
همين جا ختم نمي ش��ود و او براي پست 
دروازه ني��ز دس��ت روي امير عاب��دزاده 
گذاشته است. پسر اس��طوره پرسپوليس 
كه مقطع كوتاهي در جمع سرخپوش��ان 
پايتخت حضور داش��ت، اما از سال 2016 
بار ديگر به اروپا بازگشت و طي چند سال 

اخي��ر در پرتغال و س��طح 2 و 3 اس��پانيا 
مش��غول به فعاليت است. گلر 32 ساله اي 
كه ساپينتو به جذب او هم اصرار دارد. در 
واقع با نگاهي به ليست مورد نظر ساپينتو 
مي توان دريافت او يا به دنب��ال بازيكنان 
سابق استقلال است يا پرسپوليس. اما نه 
نفرات كليدي، بلكه بازيكناني كه درجه 2 و 
3 محسوب مي شوند و بي شك حضورشان 
در جم��ع آبي پوش��ان نمي توان��د كمك 
ش��اياني به اين تيم در فصل پيش رو كند. 
شايد به همين دليل هم هست كه صادق 
ورمرزيار، پيشكس��وت استقلال خواستار 
شكل گيري كميته فني در باشگاه شده تا 
انتخاب بازيكنان صرفاً در اختيار سرمربي 
نباشد،  چراكه به زعم او در تيم هاي بزرگ 
دنيا جذب بازيكن بايد با تصميم جمعي و 
براساس منافع بلندمدت باشگاه انجام شود، 

نه صرفاً سليقه اي و مقطعي. 
البته اين ليست اوليه ساپينتو نيست و او 
پيش از اين خواهان جذب بازيكناني چون 
قائدي، محبي و جهانبخش شده بود، اما 
ناكامي مسئولان باشگاه در جذب نفرات 
مدنظر ساپينتو ، س��رمربي پرتغالي را بر 
آن داشت تا سراغ گزينه هاي ارزان تر و در 
دسترس تر برود. با اين  حال به نظر مي رسد 
اين تغيير استراتژي بيشتر از آنكه راه حلي 
فني باشد، نشانه اي از بحران مديريتي در 
باشگاه است. چرخه ای تكراري از تغييرات 
پياپ��ي، فق��دان اس��تراتژي مش��خص، 
خريدهاي غيرهدفمن��د و وعده هايي كه 
اغلب بي نتيجه مي مانن��د و جاي تعجب 
ن��دارد ك��ه نگران��ي ه��واداران و انتقاد 
پيشكس��وتان را به دنبال داش��ته باشد، 
خصوصاً كه اس��تقلال تا ب��ه اينجاي كار 
هم زمان زي��ادي را از دس��ت داده و هر 
لحظه كه مي گذرد براي اي��ن تيم گران 

تمام مي شود.

ليست ساپينتو چشم بازار را كور كرد
 استقلال مقصد بازيكنان مازاد

چالش جديد استقلال

دنيا حيدري

اعتراف به تنهايي كافي نيست آقاي تاج
 قبول اشتباه بي ترديد گام مؤثري در جبران آن است، اما به شرط تعريف سازوكاری اصولي 
براي جبران و عدم تكرار اشتباه، چراكه در غير اين صورت اعتراف به اشتباه بيشتر به تزريق 

بي اعتمادي مي ماند تا شفافيت و قبول مسئوليت. 
دو فصل قبل بود كه رئيس فدراسيون فوتبال با اشاره به اشتباهات داوري تلويحاً قهرماني 
پرسپوليس در ليگ بيس��ت و سوم را زير س��ؤال برد. هرچند كه اعتراف تاج به اين مسئله 
انتقادات بسياري را به دنبال داش��ت، اما قبول اشتباه از سوي فدراسيوني كه عمدتاً عادت 
به ماله كشيدن روي عيب و ايرادها داشت، اتفاق قابل توجهي بود. با وجود اين همان زمان 
گفته شد اعتراف به اشتباه به تنهايي كارس��از نيست و تاج به عنوان رئيس فدراسيون بايد 
گامي براي عدم تكرار آن بردارد، اما در عين ناباوري شاهد آن بوديم كه اين فصل هم رئيس 
فدراسيون با ايراد گرفتن از قضاوت داور فينال جام حذفي همان رويه اي را در پيش گرفت 

كه سال قبل گرفته بود. 
البته با اين تفاوت كه اين بار اعت��راف تاج به اش��تباهات داوري در فينال جام حذفي قابل 
قبول نبود، نه فقط چون فدراسيون يك سال تمام زمان داشت براي فشار آوردن به كميته 
داوران براي كاهش اش��تباهات داوري، بلكه به دليل حض��ور VAR در فوتبال ايران كه 
انتظار مي رفت از شدت اشتباهات داوري بكاهد، اما براساس آماري كه خود تاج مي دهد، 
18 درصد بازي هايي كه با كمك VAR برگزار ش��د، اشتباهات داوري داشتند. اين يعني 
داوران با وجود استفاده از اين تكنولوژي و بالا و پايين كردن صحنه ها و مشاهده مكرر آن 
باز هم در 18 درصد تصميماتشان ايراد داشته اند و به همين دليل داور فينال جام حذفي به 

مدت يك سال محروم شده است. 
البته محروميت به جاي تبعيد به ليگ هاي دسته  پايين تر هم اقدامی قابل توجه است، اما 
اين نبايد براي رئيس فدراسيون )اعتراف به اشتباه( عادت شود و انتظار مي رود او در ادامه 

پذيرش اشتباهات موجود، گامي هم در راستاي حل و فصل آن و عدم تكرارشان بردارد. 
قرار بود حضور VAR در فوتبال ايران پايان بخش بحث هاي بي پايان درباره قضاوت ها باشد 
و عدالت را به زمين فوتبال بازگرداند، اما در نخستين فصل حضور VAR  در فوتبال ايران 
انتظارات آنطور كه بايد و شايد برآورده نش��د. در همين راستا فدراسيون برنامه هايي براي 
آموزش هرچه بيشتر و بهتر داوران در نظر گرفته تا شايد در دومين فصل حضور كمك داور 
ويدئويي در ايران شاهد تفاوت قابل توجهي باشيم. بي شك اين خواسته رئيس فدراسيون 
هم هست كه اگر نبود صراحتاً نمي گفت قابل قبول نيست در اتاق خنك بنشينند، ميوه  شان 
هم جلويشان باشد، فيلم را چند بار عقب و جلو كنند و باز هم تصميم اشتباه بگيرند. لحن 
جدي تاج نشان مي دهد كه انتظارات او هم از داوراني كه از تكنولوژي كمك داور ويدئويي 
استفاده مي كنند بيش از آن  چيزي اس��ت كه در فصل قبل مشاهده شد، اما از سوي ديگر 
اين واقعيت را هم تأييد مي كند كه با وجود تكنولوژي، داوري در فوتبال ايران همچنان زير 

سؤال است و مورد بحث و چالش. 
به همين دليل انتظار مي رود الگوي مطرح ش��ده در طول فصل اجرايي ش��ود و شاهد آن 
نباشيم كه داوران تأثيرگذار در نتايج بازي ها در مقطعي كوتاه ناپديد و بعد از چندي بار ديگر 
سر و كله شان پيدا شود براي تكرار دور باطلي كه طي چند سال اخير وجهه داوري ايران را 

خدشه دار كرده است. 
خانه نشين كردن داور فينال جام حذفي بي ترديد اقدامي قابل تقدير است، اما اكنون اين سؤال 
مطرح است كه آقايان در كميته داوران و فدراس��يون فوتبال چه تمهيداتي براي عدم تكرار 
اين قسم اشتباهات انديشيده اند، خصوصاً امروز كه فوتبال ايران بيش از هر زمان ديگري نياز 
به اعتماد عمومي دارد. اعتماد به اينكه قهرماني  و شكس��ت ها، محصول تلاش تيم هاست، نه 
سوت هاي اشتباه يا تش��خيص هاي پرابهام و س��ؤال برانگيزي كه با وجود حضور كمك داور 
ويدئويي همچنان وجود دارد. به همين دليل، فدراسيون كه با قبول اشتباهات خود  نخستين 
گام را در راس��تاي ش��فافيت برداش��ته بايد با در نظر گرفتن راهكاري مناسب به مسير خود 
ادامه دهد تا اعتماد از دس��ت رفته بار ديگر به فوتبال بازگردد. براي نمونه بايد مشخص شود 
فرايند انتخاب داور VAR چگونه است، چه س��طحي از آموزش براي آنان تعريف شده و آيا 
بازخوردهاي رسمي پس از هر بازي به طور مستند منتشر مي شود يا خير. ضمن اينكه بايد سطح 
مجازات ها نيز بازنگري شود و داوران بدانند در صورت هرگونه اشتباهي مجازات مي شوند، اما 
مجازات هاي تأثير گذار و نه تبعيد به دسته هاي پايين تر كه نه تنها اثر اصلاحي ندارد كه گاه به 
سوءتفاهم ها دامن هم مي زند. اشتباه انساني بخشي از فوتبال است، اما وقتي تكنولوژي وارد 
مي شود، انتظارات هم تغيير مي كند. اگر داوري با دسترسي به تصاوير چند زاويه اي و امكان 
مكث و بازبيني باز هم دچار اشتباه مي شود، نبايد به سادگي از او و اشتباهش گذر كرد كه اين 

عدالت را زير سؤال می برد و حق ديگر تيم ها و حتي ديگر داوران را پايمال مي كند.

پايان سفر واليباليست هاي ايران 

بازگشت به وطن 
سرانجام تيم ملي والبيال به ايران بازگشت. تيمي كه عملكرد قابل قبولي در ليگ ملت هاي 
واليبال به نمايش گذاشت، اما ميليمتري از صعود بازماند تا ثابت كند در مسير موفقيت قرار 

گرفته و با اندكي توجه مي تواند ناكامي هاي گذشته را پشت سر بگذارد. 
ليگ  ملت هاي واليبال اين بار براي ايران معنا و مفهومي ديگر داشت؛ چيزي فراتر از رقابت  
با حريفان در ميدان و تلاش براي صعود به مرحله بعد. ملي پوش��ان واليبال ايران در اين 
دوره جدا از مسائل فني بايد ضمن بالا نگه  داشتن روحيه و انگيزه خود به دشمن متجاوز 
هم ثابت مي كردند سرباز ايران بودن تنها پش��ت پدافند نشستن نيست و تك تك آنها در 
زمين ورزش و واليبال هم سرباز ايران هستند. با وجود اين نمي توان منكر دشواري هايي 
شد كه طي اين مدت تجربه كردند. دوري از وطن، فشردگي بازي ها، نگراني براي خانواده 
و مام ميهن همه و همه يك سفر متفاوت را براي آنان به دنبال داشت كه سرانجام با قدم 
گذاشتن به خاك مقدس ايران پايان يافت. پاياني خوش كه مرتضي شريفي كه در هفته 
سوم ليگ ملت ها موفق به شكستن ركورد س��رعت امتياز سرويس ايران و سرعت اسپك 
جهان ش��د ، درخصوص آن می گويد: »همه بچه ها خوب بازي كردن��د و فقط من نبودم. 
جنگ خيلي اذيت مان كرد. خيلي تنها بوديم و نمي دانستيم چه كاري انجام بدهيم. شرايط 
سخت بود، اما خدا را شكر توانستيم دل مردم را شاد كنيم. مي توانستيم بهتر از اين باشيم، 
اما تأثير منفي جنگ را نمي ت��وان ناديده گرفت. اميدوارم بتوانيم ن��ام ايران را بالا ببريم. 
خيلي دلم براي خانواده ام تنگ شده است و در طول جنگ نمي توانستم با آنها حرف بزنم. 

خيلي مشتاقم كه آنها را ببينم.«

اشرف رامين

تأييد داوري بر پيشرفت تيم ملي بسكتبال بانوان

قبلًا آخر مي شديم 

 

حالا فيناليست!
پرواضح است كه رئيس فدراسيون بسكتبال انتظار عملكردي بهتر از 

تيم ملي بانوان در فينال كاپ آسيا ديويژن B را داشته است. 
بانوان بس��كتبال ايران با هدايت الني كاپوچياني موفق شدند با كسب 
چهار برد متوالي به فينال اين مس��ابقات صعود كنند، اما همانند دوره 
گذشته با قبول شكست مقابل چين تايپه حس��رت صعود به ديويژن 
A آسيا به دل شان ماند. تيم ملي بسكتبال بانوان در شرايطي مغلوب 
چين تايپه ش��د كه عملكرد اين تيم از كوارتر دوم به بعد افت فاحشي 
داشت و بازيكنان حريف از بي دقتي و ضعف هاي دفاعي و حمله ايران 

كمال استفاده را بردند. 
   سد بلند چپن تايپه

در اين دوره از رقابت هاي كاپ آسيا اميد زيادي به صعود بانوان به سطح 
اول قاره كهن وجود داشت؛ سه برد متوالي برابر جزاير كوك، مغولستان 
و تايلند، صدرنشيني ما را قطعي كرد و در نيمه نهايي نيز تايلند دوباره 
نتوانس��ت كاري از پيش ببرد. چين تايپه اما در بازي آخر يقه ايران را 
 A گرفت و 74 بر 55 به به پيروزي رس��يد و با قهرماني راهي ديويژن
ش��د. با اينكه حضور الني در تيم ملي تأثيرگذار بوده، اما باخت دوباره 
در فينال سطح B نشان داد براي صعود به س��طح اول آسيا هنوز راه 

زيادي در پيش داريم. 
   جزو  8 تيم اول آسيا

جواد داوري صعود به فينال را اتفاقي بزرگ براي بسكتبال ايران خواند. 
رئيس فدراسيون بسكتبال در گفت وگو با مهر عملكرد ضعيف گذشته 
را يادآوري كرده و به اعضاي تيم ملي خسته نباشيد گفت:  »بايد به تيم 
زنان بابت ديدارهاي خوبي كه داشتند، خس��ته نباشيد گفت. زماني 
تيم ملي ايران در همين رقابت ها آخر مي شد، اما دو دوره متوالي است 
كه فيناليست مي شود. مهم تر اينكه تيمی قابل احترام است كه ديگر 
تيم ها روي آن حساب باز  كنند. اگر استراليا و نيوزيلند را در قاره آسيا 
ناديده بگيريم، جزو هش��ت تيم برتر آس��يا هس��تيم. تيم اول، دوم يا 
سوم قاره نيستيم، اما جزو هشت تيم اول به حساب مي آييم. اين يك 

دستاورد بزرگ براي ما به حساب مي آيد.«
   نياز به حمايت

داوري با اش��اره به قدرت چين تايپه تأكيد كرد: »براي نخستين بار در 
ديدارهاي منطقه غرب آس��يا قهرمان شديم و س��هميه ديويژن B را 
گرفتيم. در اين رقابت ها تمام ديدارهاي زنان تا قبل از فينال قابل قبول 
بود، چون عملكرد سطح بالايي در آنها داشتند. براي فينال هم انتظار 
بازي بهتري از ملي پوشان داشتيم. شايد مي توانستند اين بازي را بهتر 
تمام كنند، اما بايد اين را در نظر داشت كه چين تايپه تيم كمي نيست. 
چين تايپه هر س��ال برگزاركننده رقابت هاي ويليام جونز است و تيم 
زنانش در آن شركت دارد. اولين بار بود كه اين تيم در ديويژن B حضور 
داش��ت. چين تايپه هميشه در ديويژن A ش��ركت داشت. با اين حال 
انتظار بازي بهتري داشتيم. البته به خاطر باخت در فينال نبايد عملكرد 
كلي تيم ملي زنان بسكتبال زير سؤال برود. اين تيم زماني در ميان سه 
تيم غرب آسيا، سوم مي شد، اما حالا قهرمان مي شود. تيم ملي زنان به 
بلوغ رسيده است، ولی بايد همچنان حمايت شود و تلاش كند تا بتواند 

از فينالي كه دو بار در آن ناكام بوده، نتيجه لازم را بگيرد.«
داوري همچنين قول اعزام ها و حمايت هاي بيشتر از تيم ملي بانوان را 
داد: »اعزام هاي برون مرزي بيش��تر و برگزاري ليگ با كيفيت تر براي 
داشتن تيم ملي بهتر لازم و ضروري است. در همين راستا بود كه زنان 
را 10 روز زودتر راهي چين كرديم تا دور از استرس و با آرامش بيشتر 
تمرينات و ديدارهاي تداركاتي شان را پيگيري كنند. اين روند حمايتي 

را ادامه مي دهيم به اين اميد كه در ادوار آينده به حق مان برسيم.«
   قرارداد الني تمام شده است

رئيس فدراسيون بسكتبال از اتمام قرارداد سرمربي يوناني تيم بانوان 
خبر داد:  »قرارداد فدراسيون با الني كاپوچياني تا پايان كاپ آسيا بود 
كه سهميه آن را نگرفتيم. براي ادامه همكاري بايد مذاكرات دوباره اي 
داشته باشيم. هم ما نظرات و خواس��ته هاي مان را مطرح كنيم و هم 
شنونده شرايط او باشيم. فعلًا كه الني به كشورش بازگشته و بعد هم به 
چين مي رود تا فعاليت هاي باشگاهي اش را دنبال كند. در مورد ادامه 

همكاري بايد مذاكره كنيم.«

 برگزاري نشست هماهنگي 
كاروان اعزامي به بازي هاي آسيايي جوانان

هدف فقط كسب مدال نيست
دومين نشست هماهنگي كاروان اعزامي به س��ومين دوره بازي هاي 
آسيايي جوانان 2025 بحرين با حضور اعضاي تيم سرپرستي و مديران 
كميته برگزار شد. س��ومين دوره اين بازي ها از 27 مهر الي 9 آبان ماه 
س��ال جاري به ميزباني بحرين برگزار و طبق برنام��ه كاروان ورزش 
ايران در اين رويداد آس��يايي حضور خواهد ش��د. در دومين نشست 
هماهنگي كاروان اعزامي به س��ومين دوره بازي هاي آسيايي جوانان 
بحرين، مهدي علي نژاد، دبيركل كميته ملي المپيك ضمن اش��اره به 
اعزام كارواني اميد آفرين به اين بازي ها بر پيگيري مصوبات و دس��تور 
جلسات جهت اعزام بدون دغدغه كاروان به اين دوره از رقابت ها تأكيد 
داشت. در ادامه عليرضا پاكدل، سرپرست كاروان اعزامي به بازي هاي 
آس��يايي بحرين حضور ورزش��كاران جوان در اين رويداد را تضميني 
براي آينده ورزش كش��ور خواند: »با توجه به برگ��زاري اين بازها در 
رده س��ني نوجوانان و جوانان هدف ما فقط كسب مدال نيست، اما به 
هر حال بايد كارواني آماده و با انگيزه كه آينده ورزش كشورمان را در 
رش��ته هاي مختلف تضمين مي كند، عازم اين رقابت ها كرد. بنابراين 
همانطور كه فدراسيون ها پيگير آماده سازي تيم هاي خود هستند ما 
نيز در كادر سرپرستي بايد به اين موضوع بپردازيم.« در ادامه اعضاي 
كادر سرپرس��تي اعم امور از بين الملل، مركز نظارت بر تيم هاي ملي، 
تش��ريفات، پش��تيباني و تداركات، روابط عمومي، انفورماتيك، مالي 
و خزانه دار به ارائه توضيحاتي در خصوص اقدامات انجام ش��ده واحد 
خود و مسئوليت هاي محوله شان پرداختند كه پس از تبادل اطلاعات و 
اقدامات، برخي نكات لازم از سوي دبيركل كميته و سرپرست كاروان 
ارائه و مقرر شد طي هفته هاي آتي دور دوم طي نشست هاي تخصصي و 
فني به صورت فشرده آغاز شود و اعضاي كادر سرپرستي نيز با همكاري 
و هماهنگي كامل مصوبات جلسات و موارد مورد اشاره را پيگيري كنند 

و در نشست بعدي اقدامات خود را ارائه دهند. 
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تصويب پ�اداش م�دا ل آوران در دو روي�داد پيش روی 
بازي ه�اي آس�يايي جوان�ان و بازي ه�اي همبس�تگي 
كشورهاي اسلامي، مهم ترين موضوع مطرح شده در پنجاه 
و سومين نشست هيئت اجرايي كميته ملي المپيك بود. 

      
كاروان ورزش كشورمان در پاييز امسال بايد در دو تورنمنت 
بازي  هاي آس��يايي جوانان بحرين و بازي هاي همبستگي 
كشورهاي اسلامي در رياض ش��ركت كند. به  رغم شرايط 
سخت كشور در هفته هاي گذشته و تحت الشعاع قرار گرفتن 
آماده سازي و تمرينات تيم هاي ملي، كميته  ملي المپيك 
در تلاش است اهداف و برنامه ريزي هاي خود را پيش ببرد تا 
كاروان »سفيران اميد« و كاروان »سفيران اقتدار« با بهترين 

تداركات و بيشترين آمادگي راهي مسابقات شوند. 
  پاداش هاي ريالي

مهدي علي ن��ژاد روز گذش��ته پس از اتمام اين نشس��ت، 
مصوب��ات هيئت اجراي��ي را در جمع خبرنگاران تش��ريح 
كرد. دبيركل كميته ملي المپيك مبالغ تعيين شده براي 
م��دال آوران بازي هاي جوانان و كش��ورهاي اس��لامي را 
اعلام كرد:  »يكي از مصوبات مهم ما در اين جلس��ه بحث 
پاداش پاي سكوي جوانان آسيا و كشورهاي اسلامي بود. 
همانند ادوار گذش��ته جوايز اصلي توسط وزارت ورزش و 
طي مراس��مي ويژه پرداخت خواهد شد، ولي كميته  ملي 
المپيك هم پرداخت پاداش پاي سكو را در دستور كار دارد. 
اين پاداش قبلًا به ص��ورت دلاري و الان به صورت ريالي 
پرداخت مي شود. براس��اس تصميم گرفته شده مقرر شد 
پاداش اين دوره از بازي هاي كش��ورهاي اسلامي نزديك 
به پاداش هاي دوره قبلی اين بازي ها باشد. براي بازي هاي 
رياض، مدال آوران طلا، نق��ره و برنز به ترتيب 200، 100 
و 50 ميليون تومان پاداش درياف��ت خواهند كرد. بر اين 
اس��اس، كادر سرپرس��تي و فني تيم ها نيمي از پاداش را 
دريافت خواهند كرد. رئيس فدراسيون ها طبق تشخيص 

خود اين جوايز را بين مربيان و سرپرست ها تقسيم می كند. 
براي بازي هاي جوانان بحرين نيز با در نظر گرفتن شرايط 
سني ورزش��كاران برای طلا 100 ، مدال آوران نقره اي 60 
و برنزي 40 ميليون تومان در نظر گرفته ش��ده است. بايد 
تأكيد كنم كه مع��ادل دلاري جوايز نس��بت به بازي هاي 
آسيايي جوانان 2013 افزايش يافته است. براي حضور در 
بازي هاي اسلامي به كسب سهميه نياز است و تا اوايل مهر 
اين فرصت وجود دارد و هنوز نمي توان قطعي صحبت كرد . 
البته ما بررسي و جمع بند هاي لازم را انجام داديم. حدوداً 
200 ورزشكار در رياض خواهيم داشت و براي بازي هاي 
آس��يايي جوانان نيز بين 230 تا 240 ورزشكار به بحرين 

اعزام خواهيم كرد.«
   يكسان سازي جوايز

دبيركل كميته به يكسان س��ازي جوايز تيم��ي و انفرادي 
اشاره داشت: »براي اولين بار جوايز نقدي تيمي و انفرادي 
در بازي هاي اسلامي و جوانان آسيا يكسان پرداخت خواهد 
شد. همچنين در گذشته ورزشكاري كه بيش از يك مدال 
مي گرفت، پاداشش نصف مي شد، ولي در مصوبه ما تأييد 

شده پاداش ها يكسان پرداخت شود.«
  تجليل از قهرمان ژيمناستيك

پرداخت هزينه درماني به المپين ها، تجليل از مهدي الفتي و 
انتخاب سرپرست كاروان بازي هاي ساحلي از ديگر مصوبات 
جلسه هيئت اجرايي بود:  »در جلسه شوراي المپيك آسيا 
مصوب شد بازي هاي ساحلي ارديبهشت ماه در شهر ساينا 
چين بعد از ش��ش س��ال برگزار شود. به پيش��نهاد رئيس 
كميته  ملي المپيك و تأييد اعض��اي هيئت اجرايي، آرش 
فرهاديان به  عنوان سرپرس��ت كاروان اعزامي انتخاب شد. 
همچنين دكتر ش��جيع هم به عنوان رئيس مركز نظارت و 
ارزشيابي تيم هاي ملي كميته المپيك انتخاب شد. اعضاي 
هيئت  اجرايي پرداخت هزينه هاي درمان المپين ها تا سقف 
100 ميليون تومان را به تصويب رساندند. بايد تأكيد كنم 

يكي از اقدامات خوب هيئت اجرايي دعوت از مهدي الفتي، 
قهرمان ژيمناستيك آس��يا بود. او اولين مدال طلاي آسيا 
در اين رشته را به دست آورد و يك حركت به نام خود ثبت 
كرد. ضمن تجليل از او پاداش 100ميليون توماني به اين 

قهرمان اهدا شد.«
   انتقاد از كميسيون ورزشكاران 

مهدي علي نژاد از عملكرد ضعيف كميس��يون ورزشكاران 
كميته  ملي المپيك انتقاد كرد:  »دوره كميسيون ورزشكاران 
آبان ماه به پايان خواهد رسيد. اين كميسيون عملكرد لازم را 
نداشته و انسجام لازم بين اعضا وجود ندارد. اميدواريم در 
دوره بعدی اين كميسيون يكي از كميته های فعال باشد.« 
دبيركل كميته ابراز امي��دواري كرد با حمايت دولت بحث 
مش��كلات بودجه فدراسيون ها مرتفع ش��ود:  »10درصد 
بودجه را هفته گذشته به فدراس��يون ها پرداخت كرديم. 
مجموعاً تا اينجا 43 درصد بودجه فدراس��يون ها پرداخت 
شده و اميدواريم با كمك س��ازمان برنامه وبودجه و دولت 

محترم مشكلات مالي مرتفع شوند.«
IOC نامه تاريخي  

دبيركل كميته همچنين از همدلي اهالي ورزش در جنگ 
تحميلي قدرداني كرد: »همدلي و يگانگي عليه دشمن مايه 
افتخار و مباهات جامعه ورزش اس��ت. هم��ه يكصدا مقابل 
دشمن كودك كش ايستادند. ما هم در كميته علاوه  بر داخل 
در خارج هم دست به روشنگري زديم. در نامه نگاري با كميته 
بين المللي شرايط را اعلام كرديم و گفتيم حتي به ساختمان 
كميته هم حمله شده اس��ت. البته خانم كاونتري، رئيس 
كميته بين المللي المپيك )IOC( يك نامه تاريخي به ما 
زد. او علاوه  بر حمايت از ما، با كميته  ملي المپيك ايران ابراز 
همبستگي كرد، در حالي كه ديگر سازمان هاي بين المللي 
سكوت كردند. در زمان جنگ وقتي با يكي از طرفين اعلام 
همبستگي مي كنيد، يعني نش��ان داده ايد كه كدام طرف 

هستيد. اقدام او شجاعانه بود و از او تشكر مي كنم.«

شيوا نوروزي
      گزارش

همدلي عليه دشمن افتخار ورزش است
تعيين پاداش پاي سكو و روشنگري هاي خارجي كميته  ملي المپيك 
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